
 

  
Utses att justera Ralph Steen 
Justeringens plats och tid 2021-09-23 Paragrafer § 30-38 
  
Underskrift sekreterare …………………………………………  
 Andréa Kihl 
  
Underskrift ordförande …………………………………………  
 Elving Andersson 
  
Underskrift justerande …………………………………………  
 Ralph Steen 
 

BEVIS och ANSLAG om justeringens tillkännagivande 

Sammanträde Demokratiberedning 2021-09-09 
Förvaras hos  
Anslaget sätts upp  
Anslaget tas ner  
  
Underskrift ………………………………………… 
 Andréa Kihl 

Justerandes signatur 

  

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09  
 

 
Sammanträde Demokratiberedning  
Plats och tid Demokratiberedningens sammanträde  
 Sammanträdesrum Varvet/Teamsmöte, kl.13:30-15.30 
Ledamöter Elving Andersson (C), Ordförande 

Ulrika Lundström (V), 1:e vice ordförande 

Fredrik Södersten (M) 

Ralph Steen (L) 

Louise Åsenfors (S) 

Ole Borch (MP)  

Martin Pettersson (SD) 

Manal Keryo (UP) 
Övriga Andréa Kihl, demokratiutvecklare/utredare 

Anette Christofersson, utvecklare, Piteå kommun 

Helena Stenberg (S), kommunstyrelsens ordförande Piteå kommun 

Helena Lennernäs, avdelningschef Juridik och Administration 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 30 Dnr KS 303472  

Upprop samt val av justerare 

Sammanfattning 

Ralph Steen utses till justerare 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 31 Dnr KS 2021/00465  

MR-kommun (Mänskliga Rättigheter-kommun) 

Sammanfattning 

Under sammanträdet deltar Annette Christofferson och Helena Stenberg från Piteå 

kommun, för att berätta om Piteås arbetet mot att bli en MR-kommun. Det politiska 

ställningstagandet: Ett Piteå för alla med mångfald som grund blev 2009 ett av de 

övergripande målen i kommunen. Arbetet mot målet har bland annat bestått av 

medborgardialoger och förankring hos piteåborna, kampanjer, framtagande av riktlinjer 

för MR och mångfald, utbildningar för politiker och anställda, förvaltningsövergripande 

arbetsgrupper och uppföljning av resultat. Piteå kommun bestämde under arbetets gång 

att utropa sig till MR kommun. Kommunen deltog även i SKR-nätverk för kommuner 

som ville bli MR-kommun.  

 

Efter föredragningen förs ett samtal i beredningen. Något som diskuteras är vikten av 

tydligt syfte, mål och avsatta resurser för att gå in ett projekt mot att bli MR-kommun.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-09-02  

Mänskliga Rättigheter på lokal och regional nivå- en plattform för policy och 

verksamhetsutveckling (SKR, 2019) 

 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

 

att notera informationen 

 

att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en översiktlig sammanställning av redan 

befintliga styrdokument i kommunen inom området mänskliga rättigheter. 

 

att demokratiberedningens ledamöter tar med SKR:s skrift (bifogat i handlingarna) till 

respektive partigrupper och tar reda på den politiska viljan att bli en MR-kommun 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 32 Dnr KS 2020/00773  

Motion från Martin Pettersson (SD) och Mattias Forseng (SD) 
om att Uddevalla kommun ska inrätta och dela ut ett pris 
årligen för civilkurage 

Sammanfattning 

Under sammanträdet diskuterar demokratiberedningen om civilkurage kan/och eller bör 

ingå som ett kriterium vid utseende av demokratipristagare. 

 

Demokratiberedningen är öppna för lyfta in civilkurage som kriterium i demokratipriset.  

Diskussionerna på sammanträdet handlar om att begreppet civilkurage behöver 

definieras, priset ska inte uppmuntra medborgare att utsätta sig för fara. I diskussionen 

betonas att civilkurage inte heller får bli ett dominerande kriterium för priset utan ingå 

som en del av de befintliga kriterierna om främjande av demokrati, mänskliga 

rättigheter och anti-diskriminering.    

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-08-16. 

Motion från Martin Petersson (SD) och Mattias Forseng (SD) 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

att civilkurage kan ingå som ett kriterium vid utseende av demokratipristagare 

 

att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag på reviderade riktlinjer för 

Demokratipriset. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 33 Dnr KS 2021/00176  

Medborgarförslag (ungdomsförslag) om att ändra 
arbetsordningen i ungdomsfullmäktige 

Sammanfattning 

Ungdomsfullmäktige har lagt fram ett ungdomsförslag om att utöka antalet möten, från 

tre gånger per termin som är arbetsordningen idag. Anledningen är att de vill få mer 

gjort under en mandatperiod. På senaste ungdomsfullmäktige den 25 maj beslutade 

ledamöterna att ett möte i månaden är en bra mötesfrekvens, vilket också följer de andra 

politiska organen. 

  

Ungdomsfullmäktige byts ut varje höst och därför kan engagemanget och behov av 

möten variera beroende på grupp. För att göra bestämmelsen om antal möten mer 

flexibel kan arbetsordningen revideras till att ungdomsfullmäktige ska ha 6-8 möten per 

läsår (mandatperiod). Genom en sådan arbetsordning kan ungdomsfullmäktige lägga till 

möten vid behov, exempelvis under vårterminen då det i nuläget blir glest mellan 

mötena.  

  

Ledamöterna i ungdomsfullmäktige arvoderas för sin mötestid på samma sätt som 

förtroendevalda. Arvodekostnaderna har under våren varit ca. 4000 kr per sammanträde, 

med fem deltagande ledamöter. En ökning i antal möten (och antal ledamöter) innebär 

också en ökning av arvodeskostnaderna.  

  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-08-31 

Ungdomsförslag daterat 2021-03-08 

Beslut 

Demokratiberedningen föreslår kommunfullmäktige att besluta 

  

att revidera ungdomsfullmäktiges arbetsordning till att ungdomsfullmäktige ska ha 6-8 

möten per läsår (mandatperiod) 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 34 Dnr KS 2021/00464  

Enkät angående hot och hat mot förtroendevalda 

Sammanfattning 

Den 4/6 2021 deltog demokratiberedningen, kommunstyrelsen, nämndspresidierna och 

gruppledarna i SKR:s utbildningstillfälle om hot och hat mot förtroendevalda. 

Utbildningen gav upphov till diskussion och frågan lyftes efteråt hur Uddevalla skulle 

kunna gå vidare i nästa steg. Ett förslag som togs upp var att skicka ut en enkät till 

förtroendevalda för att se hur utbredd problematiken är här.  

  

Statistiken om utsatthet för hot och hat som visades i utbildningen baseras på den 

nationella enkäten Politikernas Trygghetsundersökning (PTU:n). PTU:n genomförs 

vartannat år av BRÅ och en ny enkät har gått ut under våren, resultaten presenteras i 

höst. Det är dock inte möjligt att utifrån den undersökningen plocka ut statistik på 

kommunnivå. Några kommuner, däribland Uppsala har därför valt att genomföra lokala 

enkäter med liknande frågor som i PTU:n för att ta reda på hur problemet med hot och 

hat ser ut i kommunen. Förvaltningen har varit i kontakt med Uppsala som delat med 

sig av sitt enkätmaterial med frågor. Materialet skulle kunna användas för en liknande 

enkät i Uddevalla.   

 

På sammanträdet lyfts att problemet med hot och hat mot förtroendevalda inte upplevs 

vara ett stort problem i Uddevalla, men att vi faktiskt inte vet. En enkät skulle kunna 

göras återkommande och resultatet utgöra grund för kommunens fortsatta arbete med 

frågan. Något som lyfts på sammanträdet är också vikten av att fånga in de individer 

som avslutar sitt förtroendeuppdrag, för att ta reda på om hot och hat har ingått i valet 

att sluta. I diskussionerna nämns att enkäten enbart ska gälla de med kommunala 

förtroendeuppdrag, inte nämndemännen. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2021-08-26 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar 

  

att utifrån frågeställningarna i PTU:n genomföra en lokal enkät till alla förtroendevalda 

i kommunen 

  

att uppdra åt förvaltningen att ta fram ett förslag på hur enkäten ska se ut och 

genomföras 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 35 Dnr KS 2021/00289  

Information om SCB:s medborgarundersökning 2021 

Sammanfattning 

Andréa Kihl, demokratiutvecklare/utredare, informerar om SCB:s 

medborgarundersökning som i veckan skickades ut till 4800 slumpmässigt utvalda i 

Uddevalla. I SCB:s medborgarundersökning får kommunens invånare tycka till om sin 

kommun och dess verksamheter. Några av de områden som undersöks är skola och 

omsorg, boende och boendemiljö, trygghet i samhället, jämlikhet och integration samt 

förtroende. Undersökningen genomförs av SCB åt kommunerna och gör det möjligt att 

jämföra med andra kommuner och riket som helhet. Antalet anmälda kommuner är i år 

161 st vilket är rekord. Enkäten går att svara på både som webb- och pappersenkät.  

Insamlingen pågår under hösten och resultaten kommer att publiceras på SCB:s hemsida 

den 20:e december 2021. 

 

Uddevalla har deltagit vartannat år i undersökningen men avstod 2020 för att invänta 

lanseringen av SCB:s nya utformning av enkät 2021. Senast Uddevalla var med var 

2018. Uddevalla har liksom tidigare år beställt ett utökat urval för att kunna redovisa 

resultat för områdena: Dalaberg/Hovhult, Tureborg, Lane-Ryr, Ljungskile, Bokenäs och 

nytt för detta år även området Centrum. SCB skickar regelbunden svarsstatistik till 

kommunerna för att se hur många som svarat.  

 

Beredningen kommer löpande under hösten att informeras om undersökningen.   

 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

 

att notera informationen 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 36 Dnr KS 2021/00076  

Rapport från Ungdomsfullmäktige 

Sammanfattning 

Andréa Kihl, demokratiutvecklare/utredare, informerar om aktuellt för 

Ungdomsfullmäktige. Nomineringen öppnade 23 augusti och pågår fram till 9 

september. 21 nomineringar har kommit in från grundskolor, gymnasium och en 

fritidsgård. Val genomförs digitalt den 15-22 september genom att elever får en länk i 

skolmail och får logga in och rösta på kandidater från sin skola. Det här systemet 

används i år för att minska risken för valfusk. 

 

Varje ungdomsförbund (vars partier finns i Kommunfullmäktige) ska utse en 

representant och en ersättare till Ungdomsfullmäktige. Kontakten har gått via 

gruppledarna, kontaktuppgifter till kandidaten behöver Andréa senast den 22 september.  

Hittills har SSU, CUF inkommit med kandidat från MUF är på ingång. 

 

Kontakt tas efter den 22 september med de invalda kandidaterna. Det första mötet och 

kick- off med nya ungdomsfullmäktige planeras till 8 oktober.  

 

Den 9 september fördes samtal med Barn och utbildningsnämndens presidium om 

Ungdomsfullmäktige och vikten av att ha en dialog med Ungdomsfullmäktige i frågor 

som påverkar barn och unga. Presidiet är mycket positiva till att använda 

ungdomsfullmäktige som remissinstans när det gäller exempelvis frågor som studiero, 

trygghet och utformning av nya skolhus. De vill också att ungdomsfullmäktige en gång 

per år presenterar sina viktigaste frågor inför nämnden.  

 

Det sista mötet med befintliga ungdomsfullmäktige hölls den 25 maj. Några av 

punkterna som behandlades var verksamhetsberättelse för Ungdomsfullmäktige 

mandatperioden 2020-2021 och beslut om ungdomsfullmäktiges budget.  

 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

att notera informationen 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 37 Dnr KS 2019/00186  

Information om deltagande i SKR nätverk för att utveckla 
medborgarbudget för demokratisk och social hållbarhet 

Sammanfattning 

Andréa Kihl, demokratiutvecklare/utredare, informerar om det fortsatta arbetet med 

samhällsbyggnadsförvaltningen när det gäller medborgarbudget i upprustningen av 

Dalabergs centrum.  

 

Bakgrunden är den europeiska arkitekttävlingen Europan som genomfördes 2019 och 

resulterade i ett vinnande arkitektförslag för området Dalaberg, Hovhult och Bulid, 

skissat av arkitekter från Milano. Nästa steg i Europan är att genomföra en workshop för 

att involvera medborgare, fastighetsägare, politiker med flera i områdesutvecklingen. 

Denna workshop planerades till 2020 med fick då skjutas upp på grund av pandemins 

utbrott.  

 

Idén har under våren väckts om att genomföra en medborgarbudget som del i det 

fortsatta arbetet med Europan. Dialog förs med samhällsbyggnadsförvaltningen och 

arkitekterna i Milano för att arbeta fram ett upplägg på medborgarbudgetprocess. SKR:s 

nätverk för medborgarbudget är ett stöd i processen. Höstens första nätverksmötet med 

SKR var den 1/9. 

 

 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

att notera informationen 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Demokratiberedning 

 

2021-09-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 38 Dnr KS 310324  

Övrigt 

Sammanfattning 

 

Sammanträdestider Demokratiberedningen 2022 

Frågan om demokratiberedningens sammanträdesdagar för 2022 lyfts. Önskemål är att 

köra på som vanligt med andra torsdagen i månaden, eftermiddag.   

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar  

att ge förvaltningen i uppdrag att till nästa sammanträde ta fram förslag på mötetsider 

för 2022  

 


